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NOVINARKA: Drage poslušalke, dragi poslušalci, po samo dveh letih, je Vlada Republike Slovenije danes in jutri 
znova na obisku v bodoči »Sa-Ša« regiji. Z nami v studiu pa je predsednik vlade Janez Janše. Gospod 
predsednik, dobrodošli med nami. Upam, da vam je v Velenju prijetno.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, vsekakor. Hvala za povabilo v studio. 
 
NOVINARKA: Mislim, da je prav, da najprej nekaj besed nameniva našim lokalnim temam. To pa so pravzaprav 
tudi vprašanja, ki se jim - danes in jutri - vi in celotna vlada prioritetno posvečate. Pred dobrima dvema urama ste 
bili na otvoritvi našega Medpodjetniškega-izobraževalnega centra, ki se ponaša s prijetnimi in vrhunsko 
opremljenimi prostori. Se vam zdi, da so takšni programi in cilji takšni kot jih ima vaša vlada na področju 
izobraževanja? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo. Pravzaprav je bil ta današnji dogodek vesel dogodek v tem 
smislu, ker je šlo za neko konkretno aktivnost, s katero se zapolnjuje praznina, ki obstaja v našem 
izobraževalnem sistemu v zadnjem obdobju, ko smo vsi ugotavljali razkorak med teorijo in prasko, pomanjkljiva 
praktična znanja pri tistih, ki so končali nek program - še posebej v srednjem šolstvu - in so potem prišli v 
konkretno tovarno ali pa v delovno okolje, kjer so bili dolgo vajenci, zato da so neko teorijo znali prevesti v prakso. 
Medpodjetniški izobraževalni center, ki je bil dokončno odprt danes, teorijo in prasko dobro združuje. Laboratoriji, 
ki so tam - lahko bi rekli, da laboratoriji prej kot delavnice, saj gre v glavnem za tehnološko izredno dobro 
opremljene učilnice - omogočajo vsem, ki se tam v različnih programih izobražujejo oziroma usposabljajo, da 
dejansko združujejo tudi prakso, da nekaj ne znajo samo teoretično ampak tudi praktično. Tako je uvajalni čas, 
potem ko pridejo na delovno mesto, zelo kratek, oziroma da ga praktično ni. To pomeni, da smo bolj produktivni, 
tudi bolj inovativni, kar je v današnjem času bistveno - v Sloveniji pa še posebej, ker smo ljudje edini kapital. 
Slovenija nima nafte, nima nekih naravnih bogastev, ki bi jih lahko prodajali in od tega dobro živeli - izjema je 
turizem, tako da je potrebno vlagati v sebe, se pravi, v ljudi, še posebej v mlade generacije, pa v čim boljše 
znanje. Samo tako Slovenija lahko napreduje in se pridruži tistim najbolj razvitim. Otvoritev tega centra je en od 
segmentov, ki nakazujejo to novo smer. Še posebej sem vesel, da je bila ta ideja realizirana v kratkem času, da je 
prišlo do zglednega sodelovanja občine, premogovnika, šolskega centra, pristojnega ministrstva, da so se 
združila sredstva in da je bilo vse končano praktično med enim in drugim obiskom vlade v tej regiji.  
 
NOVINARKA: Danes ste bili tudi v Gorenju, ki je steber razvoja na tem območju Slovenije pa tudi širše. V 
Gorenju nujno potrebujejo dokapitalizacijo, da se bodo tudi v prihodnje lahko uspešno kosali z drugimi proizvajalci 
v tej panogi. Trenutno se menda potegujejo za nakup podobnega litovskega podjetja. Vendar, ker KAD zaenkrat 
še ni odgovoril kako namerava sodelovati pri dokapitalizaciji Gorenja, brez njihove odločitve  projekta morda ne 
bo moglo izpeljati. Gotovo ste o tem vprašanju govorili tudi danes? Ali vlada podpira dokapitalizacijo Gorenja? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, deloma smo se dotaknili tudi tega vprašanja, čeprav obisk ni bil 
namenjen temu. Skupščina Gorenja je pred meseci to dokapitalizacijo v višini 15 odstotkov že potrdila. Se pravi, 
odločitev je bila sprejeta in v zvezi s tem ni kakšne dileme. Gre pa za dilemo ali Kapitalska družba sodeluje pri 
dokapitalizaciji ali ne? Glede na to, da je vlada sprejela strategijo umika države iz gospodarstva in da bo 
dolgoročno državni delež ali pa paradržavni delež v Gorenju v vsakem primeru močno zmanjšal. Dilema je ali 
naredit to že zdaj, tako da ne sodelujejo pri dokapitalizaciji ali kasneje? V vsakem primeru pa je treba ob tem 
upoštevati tudi interes podjetja, kar pomeni, da se ta lastniška struktura ne sme spremeniti na način, da bi 
Gorenje naenkrat postalo lahka prevzemna tarča. Znotraj tega manevrskega prostora, mislim da bodo tudi v 
Kapitalski družbi sprejeli odločitev, ki bo, seveda, šla v smer dokapitalizacije, dolgoročno tudi v zmanjšanje 
paradržavnega deleža v podjetju. Tako da se bo ta delež zmanjšal na nek odstotek in bo predstavljal v 
upravljavski funkciji oziroma odgovornosti samo kapitalske naložbe. Gorenje je dobro podjetje. Po drugi strani pa 
je to treba narediti na tak način, da ob temu umiku Gorenja ne izpostavimo, kot pravijo strokovnjaki, sovražnemu 
prevzemu, ki bi zelo verjetno dolgoročno - ne bom rekel - uničil Gorenja, ampak naredil iz podjetja nek delček v 
neki veliki verigi, ki bi povsem drugače gledal na vprašanje zaposlenih iz lokalnega okolja na razvoj itd.. Tudi v 
interesu Slovenije je - ne zato, ker Gorenje veliko zaposluje, ker je dobro podjetje, ali pa ker plačuje veliko davkov 
- ampak zato, ker enostavno specifične razmere v tej panogi zahtevajo previdnost. Skratka, v interesu države je, 
da Gorenje ohrani samostojno vlogo, da se razvija tako kot so si zastavili. To, kar smo videli danes ob obisku - te 
nove linije, te nove produkte, ta zemljevid, ki kaže nova tržišča, ki jih je podjetje osvojilo v zadnjih dveh letih - je 
neka pozitivna perspektiva, ki jo vlada podpira.  
 
NOVINARKA: Ste pa ta umik napovedali že pred dvema letoma…. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Smo ga napovedali. To je tudi del koalicijske pogodbe. Tudi konkretne 
ukrepe za to smo sprejeli. Zato tudi govorimo o tem, da ni zdaj dilema ali v tej dokapitalizaciji ohranjati ta delež in 
ali ni bolje, da bi se ob tem koraku ta delež po neki naravni poti zmanjšal. Ob tem seveda, da se ohrani realna 
vrednost, ker je Kapitalska družba v bistvu sklad slovenskih upokojencev. Zato je ustanovljen in je treba skrbno 
gospodariti s temi sredstvi. Po drugi strani pa se seveda naredi to na ta način, da se ne ogrozi strategija razvoja 
podjetja, kot ga zastavlja. 
 
NOVINARKA: Naša, sedaj res že stalna, tema je cestna povezava. Zaradi izredno slabe povezave - kot ste ob 
prejšnjem obisku tudi sami ugotovili - je bilo sprejeto, da bi v letu 2008 začeli z izgradnjo t.i. 3. razvojne osi, 
vendar pa se začetek gradnje umika. O tej temi ravno zdaj govorita oba odgovorna ministra s predstavniki 
tukajšnjih oblasti v Šoštanju. Jim bosta lahko ponudila kakšne konkretne rešitve? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Razprava, ki najbrž zdaj poteka na sestanku in bo tudi tekla v nekaterih 
jutrišnjih srečanjih oziroma obiskih v zvezi s 3. razvojno osjo, bo bistveno bolj konkretna in praktična kot je bila 
leta 2005. Takrat smo na nek način - to je bil več ali manj tudi začetek mandata te vlade - štartali iz ničelne točke. 
Ni bilo ničesar, razen ideje in potrebe. Takoj po obisku vlade v Savinjsko-šaleški regiji junija leta 2005 smo 
potegnili skupaj vse tiste stvari in pogledali kaj je treba narediti zato, da bo 3. razvojna os postala realnost ne pa 
nekaj, o čemer se govori, govori, govori in se ničesar ne premakne in naredili nek seznam ukrepov, ki se odvijajo. 
Žal pa je, ko gre za takšno infrastrukturo kot je avtocesta ali pa glavna cesta, potrebno zelo veliko postopkov za 
to, da se to umesti prostor. Na nek način so ti postopki tudi razumljivi. Z izgradnjo takšne infrastrukture ne bi radi 
uničili več okolja kot je to nujno potrebno. To je ena stvar. Res pa je, da so bili tukaj neki zakonsko predpisani roki 
zelo dolgi. Vlada je ocenila, da s temi roki ne bomo prišli nikamor. Predlagana je bila sprememba Zakona o 
prostorskem načrtovanju. Državni zbor je v začetku tega leta ta zakon dokončno sprejel. Zdaj imamo na voljo 
krajše poti za umeščanje trase v prostor, kar bo skrajšalo nekatere roke. Po drugi strani pa - ne bom povedal nič 
novega - je tukaj v lokalnem okolju veliko idej o tem kaj bi bila najboljša trasa. Tudi to usklajevanje še ni končano. 
Jaz upam, da bo možno do jeseni letošnjega leta, tako kot je tudi predvideno, dati dokončno besedo o tej trasi. 
Šele po tistem se lahko začne priprava projektne dokumentacije. Za pripravo te dokumentacije je že v letošnjem 
letu, se pravi, je v proračunu za leto 2007, predvidenih dovolj sredstev.  
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NOVINARKA: Če vas prav razumem, je v tem trenutku na potezi lokalna skupnost? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V tem trenutku je, ko gre za določitev trase, na potezi seveda tudi 
lokalna skupnost. Če bi bila od samega začetka popolnoma nesporna trasa, potem bi se tudi številni postopki, ki 
pač morajo čakati dokler ta varianta ni določena, začeli že prej. Vendar pa ne bom rekel zdaj, da je lokalna 
skupnost, da so prebivalci krivi za to zamudo. Za to zamudo je enostavno krivo dejstvo, da se s temi problemi 
nismo soočili že prej. V kolikor bi se začeli o tem, kje gre trasa, konkretno pogovarjati recimo leta 1995, bi danes 
stroji že brneli. Ker pa smo se o tem začeli zelo konkretno pogovarjati leta 2005, stroji še ne brnijo. Ni problem v 
denarju. To je problem nekih ambicij. To je problem fokusiranja celotne slovenske javnosti in stroke samo na 
avtocestni križ. To je problem zanemarjanja omrežja državnih cest, v določeni meri pa morda tudi problem tega, 
da nekega večjega pritiska lokalne skupnosti, ki bi dosegla preboj - tudi ko so sprejemali te poti - v preteklosti ni 
bilo. 
 
NOVINARKA: Če bo lokalna skupnost odločitev sprejela do jeseni, kdaj računate, da bi gradnja vendarle lahko 
stekla in kdaj računate, da bi se Velenjčani lahko peljali po sodobni cesti do avtoceste? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Veste, dokler ni ustrezne dokumentacije, je o nekih rokih zelo 
nehvaležno govoriti. Šele takrat, ko je pred tabo načrt, lahko narediš potem tudi finančno oceno. Sredstva so zelo 
odvisna tudi od tega sli bo šlo po tej ali po drugi dolini. Na tej podlagi lahko narediš finančno konstrukcijo in 
izvedeš vse tiste postopke ki so je potrebni, da se cesta začne graditi. Ko se zasadi prva lopata, mora biti 80% 
dela že končanega. Tako približno je tista konkretna izgradnja samo še nekaj 10% celotnega projekta. Tisto bo 
šlo zelo hitro. Mi smo leta 2005 računali na to, da bo možno te postopke skrajšati. Tisto, kar je vlada obljubila - se 
pravi, sprememba zakona o prostorskem načrtovanju - je narejeno. Državni zbor je tukaj ekspeditiven, zdaj je pa 
na vseh nas, da so ostali roki čim krajši.  
 
NOVINARKA: Seveda Velenjčani si to želimo in upamo, da bo res to čimprej. Greva še k eni temi, ki je za naše 
območje izredno zanimiva. To je oblikovanje regij. Je dogovor, da vlada predlaga 14 regij usklajen? Kdaj lahko 
pričakujemo, da bo ta predlog v parlamentarni proceduri? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Predlog za 14 pokrajin je koalicijsko usklajen. Tudi nekatere opozicijske 
stranke, vsaj večinsko, ta predlog podpirajo. Ne podpirajo ga vsi, tudi ne podpirajo ga vsi poslanci iz tega 
lokalnega okolja - iz vaše regije. Nekateri so zelo zagreti za manjše število pokrajin. V kolikor gre številka pod 14, 
je med prvimi na udaru ravno Savinjsko-šaleška regija, oziroma v tem trenutku statistična subregija, ker je ni med 
12-imi statističnimi regijami. Ta debata bo, seveda, v parlamentu odprta. Vendar pa je 14 regij v veliki meri 
politična realnost. Nič ne bi dobili, če to zmanjšamo na 12 - ne bi bilo nobenih učinkov. 
 
NOVINARKA: Vi podpirate 14 regij? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz podpiram. To je tudi moj predlog in o tem sem javno govoril dve leti 
nazaj, ko smo bili tukaj na obisku. Kot že rečeno, je ta predlog koalicijsko usklajen. Najmanj 99% možnost je, da 
bo vlada takšen predlog poslala tudi v državni zbor. Tam takšen predlog nima soglasne podpore, ima pa 
večinsko. Tudi nekatere opozicijske stranke to podpirajo, tako da sem jaz optimist glede končnega glasovanja o 
tem. Tako ob tem drugem obisku vlade v regiji, po dveh letih, mirno govorim, da bo to bodoča pokrajina, da se je 
to tudi povedalo sogovornikom ob različnih obiskih.  Potrebno pa se je že zdaj začeti pripravljati na to, da bodo 
vse tiste aktivnosti, ki so potrebne za praktični prehod na pokrajino - in v veliki meri ležijo ravno na pokrajin sami, 
na sedanjih občinah - da se izvedejo pravočasno. Tako da lahko - vsaj naša predvidevanja so takšna – po 
sočasnih parlamentarnih in pokrajinskih volitvah jeseni leta 2008 s 1. januarjem leta 2009 pokrajine tudi dejansko 
zaživijo. Vseh pristojnosti ne bo možno prenesti v enem kosu. To je prevelik zalogaj. Ta prenos bo dvofazen ali 
pa, recimo temu, 75% prenosa pristojnosti bo narejenih hkrati z ustanovitvijo, kar pomeni velik izziv. Ta projekt se 
bo v vsakem primeru dolgoročno dobro iztekel. Zato, da tudi kratkoročno ne bo večjih težav, je tukaj potrebno 
zelo tesno in kooperativno sodelovanje državnega nivoja in lokalnih skupnostih in občin. 
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NOVINARKA: Gospod predsednik, naša dolina je že desetletja vpeta v energetiko. Premogovnik in 
termoelektrarna režeta kruh številnim delavcem in družinam. Ali je v razvojnih načrtih vaše vlade še vedno 
premog iz naše doline pomemben energetski vri in kako dolgo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, je. Po slovenski energetski bilanci je obratovanje rudnika 
predvideno še najmanj do leta 2040. To je zelo dolgo obdobje, kar se tiče planiranja. V Resoluciji nacionalnih 
razvojnih projektih je vključen tudi 6. blok TE Šoštanj. Energetsko dovoljenje je bil v zadnjem obdobju izdano za 
500 MW blok, zdaj pa je adaptiran na 600 MW. Se pravi, ta energetska perspektiva doline je nesporna za te 
generacije. To bo v prihodnjih letih oziroma v prihodnjem desetletju pomenilo tudi zelo veliko investicije v to 
okolje. 
 
NOVINARKA: To se pravi vlada je že potrdila oziroma podpira izgradnjo 6. bloka? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vlada je to odločitev sprejela, ker je v projekt vključen v Resolucijo o 
nacionalnih razvojnih projektih in ta projekt je eden od teh.  
 
NOVINARKA: Jutri si boste tudi ogledali TE Šoštanj? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To sem si že ogledal in tukaj ni nobenih odprtih vprašanj. Stvari so bile 
usklajene in normalno potekajo - se pravi, načrti so v izvajanju. 
 
NOVINARKA: Poseben poudarek je v Sloveniji namenjen razvoju turizma. Tudi v Šaleški in Zgornji-savinjski 
dolini želimo več narediti na tem področju. Zato imajo še posebej v Zgornji-savinjski dolini obilo naravnih danosti. 
Vendar pa razvoj turizma ne teče povsem tako kot bi si želeli. Vi morda vidite iz svojega zornega kota zakaj je 
temu tako? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Nekaj podobnega bi lahko rekli tudi za mnoga druga okolja v Sloveniji, 
kjer so zelo velike naravne danosti za razvoj turizma pa vse te še niso izkoriščene. Smo pač na razvojni stopnji, 
na kateri smo. Nismo več nerazviti, presegli smo 20.000 evrov po kupni moči na prebivalca, kar je nek, recimo 
temu, psihološki prag razvitosti. Vendar pa je - zato, da od turizma veliko dobiš - potrebno tudi veliko vlagati. V tej 
finančni perspektivi Evropske unije 2007-2013 bodo na voljo za vlaganje tudi v turizem kar znatne količine 
evropskih sredstev. Znotraj tega so velike priložnosti za tiste, ki imajo dobre tržne programe v tej regiji, da 
nadoknadijo zamujeno. Ob tem bi pa posvaril na to, da se gremo nek zelo množičen turizem z nizkocenovno 
ponudbo. Naravno okolje te regije, teh dolin, teh lepih gora in gozdov je preveč dragoceno, da bi tukaj gradili 
velike hotele z računico, da bo tisoče turistov prineslo veliko evrov. Treba je nadaljevati dobre prakse, ki jih je kar 
veliko - tudi v Savinjsko-šaleški regiji - v tej kvalitetni turistični ponudbi. 
 
NOVINARKA: Gospod predsednik, dovolite še nekaj širših aktualnih tem. Začniva z Evropo in bližnjim 
pomembnim dogodkom - predsedovanju Evropski uniji. Pred kratkim ste menili, da so politične in gospodarske 
okoliščine ugodne za reševanje krize Evropske unije. Toda zelo verjetno je, da bo sprejem nove evropske ustave 
padel v čas našega predsedovanja. Smo pripravljeni, da se lotimo tako zahtevnih vprašanj? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Če bo nova evropska pogodba - to zagotovo ne bo ustava, niti ustavna 
pogodba; imenovala se bo drugače; zdaj se govori o novi evropski pogodbi - sprejeta v času našega 
predsedovanja bi bilo to zelo dobro. Bi bil zelo vesel in to je optimističen scenarij. Tega izziva se mi nič ne bojimo. 
Jaz se bolj bojim pesimistične variante, ki bi bila v tem, da v Uniji letos ne bo dogovora o tem kako formalno 
zapeljati proceduro in kaj so tiste stvari v novi pogodbo, o katerih se vsi strinjamo. To bi začelo v veliki meri 
razkrajati pozitivno vzdušje, ki v tem trenutku obstaja znotraj Evropske unije. Predsedovati v takšnem 
pesimističnem vzdušju je zelo težka naloga. Tako da jaz bistveno raje vidim, da bi bila Slovenija še dodatno 
zaposlena z aktivnostmi okrog dokončnega usklajevanja in podpisa pogodbe, kot pa, da za kaj takšnega ne bo 
nobenih možnosti. 
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NOVINARKA: Kje pa je pravzaprav po vaše največji problem, da do tega sprejema ustave oziroma pogodbe ne 
pride? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Največji problem oziroma glavni razlog za to je v spremembah, ki jih je 
Evropa in z njo Evropska unija doživela v zadnjih letih. Torej, spremembe so bile zgodovinske, predvsem mislim 
na širitev Evropske unije. Evropska unija je danes drugačna kot je bila v preteklosti. To ni samo nekaj starega, ki 
se je razširilo. To je nova situacija. Družina se je zelo povečala, 27 držav članic je. Uskladiti različne interese v 
sedemindvajsetih državah je mukotrpno delo. Jasno je, da se lahko napreduje samo po korakih, nič več z velikimi 
skoki. Že to, da je po tej širitvi, kljub temu da ni bilo nove ustavne pogodbe, prišlo do pomembnih odločitev - naj 
navedem samo dve: uskladili smo finance Evropske unije v okviru z evropskim proračunom do leta 2013, kar je 
zelo pomembna stvar. To omogoča, da Evropska unija funkcionira. Letos marca smo sprejeli zelo zavezujoče cilje 
pri omejevanju škodljivih emisij v okolje, pri obnovljivih virih energije. Ni bilo lahko, ampak s tem se je Evropa 
postavila na pravi tir, ko gre za soočanje z negativnimi posledicami klimatskih sprememb. To dokazuje, da se da 
usklajevati tudi znotraj velike družine sedemindvajsetih držav. Potreben pa je nek čas, da se ta razširjena Evropa 
zaokroži, poglobi, da izgradi novo identiteto, ki ni več ista kot je bila včasih, tam okrog Bruslja. Evropa je bistveno 
večja. To terja svoj čas. Tako da jaz ne bom med tistimi, ki - tudi v primeru, če junija ne bo nekega dogovora - bi 
razglašal, da je s tem Evropska unija mrtva. Neka časa bo trajalo. Slovenija bo predsedovala v težjem okolju, 
vendar bo na koncu rešitev najdena. To ni prvič, da se Unija srečuje s takšnim izzivom.  
 
NOVINARKA: Če se nekoliko vrneva na domače dogodke, je morda bližnje predsedovanje Evropski uniji razlog, 
da je vlada odstopila od radikalnejših reform, ki ste jih napovedovali ali pa so v temu botrovala drugačna 
spoznanja? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Pravzaprav vlada ni odstopila od reform. Ali so bile te radikalne je stvar 
okusa. Vlada izvaja reforme, ki jih je zastavila na začetku mandata. Več kot 60% tega reformnega paketa je 
realiziranega - vključno z največjim, oziroma najtršim zalogajem. To je z davčno reformo. Lani je državni zbor 
sprejel celoten paket davčne zakonodaje - to je pol metra zakonov. S tem smo ponastavili slovenski davčni sistem 
in prvič v zgodovini slovenske države znižali davke. Ta sistem se je začel uveljavljati 1. januarja letos, deloma se 
bo uveljavil v naslednjih dveh letih - gre za odpravo davka na izplačane plače. Te spremembe dajejo pozitivne 
rezultate Sloveniji. Kljub temu, da je morala izpolniti težke pogoje za vstop v evro-območje, Slovenija dosega 
visoko gospodarsko rast, znižali smo inflacijo, znižali smo brezposelnost, gospodarski optimizem je najvišji od 
obstoja Slovenije naprej. Tako da reforme se dogajajo, letošnje leto bo odločilno, ko gre za reformo trga dela. Ta 
delovno-pravna zakonodaja je premalo fleksibilna. To dinamiko je potrebno okrepiti - ob tem, da ni namen vlade, 
da zmanjša socialno varnost, oziroma niža stroške dela. Takšnih ciljev vlada nikoli ni imela. Ob tem, ko bo 
vnesena večja dinamika v trg dela, ko bo delo lažje dobiti in ga tudi lažje izgubiti, bodo socialni mehanizmi države 
okrepljeni. Tako da Slovenija je na takšni stopnji razvoja, da je možno to reformo narediti, brez tega, da bi se 
socialni položaj kogarkoli poslabšal. 
 
NOVINARKA: Poletje je tu in ponovno se je bolj izrazito začelo podajanje žogice med nami in našo južno sosedo 
Hrvaško, predvsem zaradi nerešenih vprašanj na naši skupni meji. Ali lahko pričakujemo, da bo vaša vlada 
razrešila te probleme še v tem mandatu? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, to je bilo zelo optimistično pričakovanje. Pri tem, ko problemi - ne 
samo, da 15 let niso bili rešeni - ampak so se v veliki meri, vsaj nekateri, še dodatno zapletli, je zelo optimistično, 
lahko bi rekel, tudi nerealno pričakovati, da bodo vsi rešeni v enem mandatu. Mi se trudimo od začetka tega 
mandata, da bi bili in nekateri bodo, glede na to, da je Hrvaška sprejela za cilj vključitev v Evropsko unijo. 
Nekatera odprta vprašanja med Slovenijo in Hrvaško so takšna, da jih mora Hrvaška rešiti tekom pogajanj do 
vstopa v Evropsko unijo, nekatera pa bodo izginila, potem ko bosta Hrvaška in Slovenija članici Evropske unije. 
Prvi koraki k rešitvi problemov teh dveh kategorij so že doseženi. Od teh konkretnih dosežkov je odprtje trga 
nepremičnin na Hrvaškem tudi za slovenske državljane. Doslej formalno ni bilo možno kupiti nepremičnine na 
Hrvaškem, če si bil slovenski državljan - od zdaj naprej je to možno. Še nekaj takšnih problemov bo rešenih 
tekom poti Hrvaške v Evropsko unijo. Nekateri problemi niso neposredno vezani na to in jih bo potrebno rešiti na 
drug način. Slovenija je tukaj pripravljena na konstruktivne kompromise, ne more pa se odpovedati strateškim 
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interesom. Eden od teh strateških interesov je teritorialni dostop do odprtega morja. Tukaj je vprašanje ali bo 
Hrvaška v tej novi evropski perspektivi pripravljena bolj konstruktivno iskati to rešitev ali pa bo potrebno poiskati 
pomoč tretjega, da pomaga?  
 
NOVINARKA: Morda še eno aktualno vprašanje? Ravno danes sem slišala, da naj bi bil nov predlog za 
guvernerja Banke Slovenije gospod Mramor. Vam bo sprejemljiv? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mislim, da gospod Mramor ni kandidat za guvernerja Banke Slovenije. 
Če sem prav obveščen, si je vzel čas za premislek. Mi o tem nismo razpravljali, zato o tej temi tudi nimamo 
nobenega stališča. Lahko samo ponovim, da bi se mi zdelo normalno, da tudi ta predsednik države spoštuje neko 
uveljavljeno prakso in se pred predlaganjem kandidatov posvetuje s poslanskimi skupinami. V nasprotnem 
primeru je to tudi neodgovorno izpostavljanje kandidatov ne da bi vedeli ali imajo neke realne možnosti. Moram 
pa reči še to, da me čudi, da si išče kandidate samo znotraj krogov nekdanjih ministrov Liberalne demokracije, kot 
da je to edina stroka, ki jo Slovenija premore.  
 
NOVINARKA: Gospod predsednik, imamo še veliko vprašanj, veliko bi še radi kramljali z vami, ampak smo 
veseli, da ste si v času natrpanega obiska lahko vzeli čas za obisk v našem studiu. Naj vas za konec vprašam 
samo še tole. To so vas že večkrat vprašali, ampak vseeno, kakšno državi si želite vi osebno: bolj ameriško ali 
bolj evropsko socialno naravnano? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz mislim, da je ta dilema umetna. Slovenija je del Evrope in tudi del 
Evropske unije. Ni država v Severni Ameriki. Tako da tudi, če bi si kdo želel kaj drugega, so pač objektivne 
okoliščine takšne - in jaz se s tem strinjam - da mora Slovenija graditi neko pozitivno evropsko perspektivo znotraj 
sedemindvajsetih držav članic Evropske unije. Praktično je za vsako stvar, ki jo moramo mi še narediti, nek dober 
primer - od zdravstva, do šolstva, sociale, regionalnega razvoja. Za vsak sistem je v kakšni od evropskih držav 
problem ali pa področje zelo dobro urejeno. To je izjemno bogastvo, ki ga nimajo ne Združene države Amerike, 
ne nihče drug. Edino Evropa ima to bogastvo različnosti, kjer lahko za vsako stvar najdeš dober primer in kjer 
imaš znotraj Evropske unije tudi kolege, ki so pripravljeni te dobre prakse razložiti, prenašati, poslati strokovnjake, 
ki ti svetujejo. Zaenkrat to vsi še premalo uporabljamo, vendar pa je to velikansko bogastvo, ki bo Evropo še 
dolgo časa - morda ne v ekonomskem smislu delalo najbolj konkurenčno okolje. Tukaj imajo nekateri drugi druge 
prednosti, zato bo to Evropo še dolgo časa delalo zagotovo najbolj zaželeno mesto za življenje, kjer kvaliteta 
življenja ni odvisna samo od ekonomske učinkovitosti, odvisna je tudi od marsičesa drugega in tega drugega ima 
Evropa bistveno več kot kakšno drugo okolje. 
 
NOVINARKA: Hvala lepa gospod predsednik Janez Janša, da ste bili z nami. Jutri vas čaka še naporen dan v 
Savinjsko–šaleški regiji - bodoči regiji. Želimo vam čim bolj uspešno delo in kmalu spet pridite. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala za vabilo v studio. Hvala za zanimiv pogovor. Ne samo v to regijo, 
v vladi zelo radi pridemo na te obiske, ker gre za konkretna srečanja, ne samo s problemi, ampak tudi z 
optimizmom, ki ga najdemo v občinah, v gospodarstvu in ki se na koncu seveda odraža tudi v pozitivnih 
statistikah. 
 
NOVINARKA: Hvala lepa in uspešno delo. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala. 
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